
Nordlys 13. januar 1979:


Av Gunnar Grytås.


Storfjord kommunestyre vil selge Lavkajåkka, men gjør det dyrest mulig. Og dette vassdraget blir 
det absolutt siste i kommunen som kraftutbyggerne får fingrene i. Dette kan slåes fast etter at 
kommunestyret i går behandlet spørsmålet om utbygging av dette vassdraget.


Av vedtaket som ble gjort går det fram at kommunen vil ha rikelig kompensasjon for Lavkajåkka. 
Blant annet et tilskudd på 350 000 kroner til helsesentret som er planlagt. Videre vil man at Troms 
Kraftforsyning skal forskottere eller låne 5 millioner til utbygging av det samme prosjektet og 
tannklinikken. Lånet skal gis til statsbankrente og tilbakebetales over 15 år. En økning av 
Næringsfondet står også sentralt i kommunens krav. Her gikk flertallet inn for en økning på 1,5 til 
4,5 mill. kroner. Et sentralt punkt i Storfjords krav er at utbyggingen ikke skal føre til 
skadevirkninger på andre vassdrag og at de andre vassdragene i Skibotn, Kitdalen og Signaldalen 
skal gis varig vern.


Dette ble vedtatt etter en lang debatt der det var delte meninger om hvor langt man skulle gå i 
kravet om kompensasjon. — Krever


vi alt for mye, kan det bare føre til dårligere utfall for kommunen. Arbeider Vi derimot mot 
realistiske mål, kan vi få best resultat, sa Arne J. Hansen i debatten.


Andre ville gå lenger, blant andre Arvid Lilleng som satte fram forslag om et næringsfond på seks 
millioner, men som senere trakk dette tilbake.


— Jeg tror kommunen har gode sjanser til å få et godt resultat, sa han og viste til at det i TKs 
representantskap var stor forståelse for Storfjords situasjon. En forståelse som hverken 
administrasjon eller deler av styret delte.


— Blant annet er det gjort forsøk på å presse vedtaket om konsesjonssøknad gjennom i represen-
tantskapet uten å høre Storfjords mening, men dette ble avvist, sa Lilleng.


Troms Kraftforsyning måtte i det hele tatt tåle mye sterk kritikk i debatten og i kommunestyrets 
ved-


tak blir det vist til at erfaringen med Skibotn kraftverk har gjort en skeptisk til videre utbygging. — 
Selv arbeidsplasser som Troms kraftforsyning kunne skaffet oss ble vi lurt for, heter det.


På bakgrunn av dette var flere redd for at kommunen kunne bli lurt denne gangen også og det ble 
at trykk for at Storfjord må sikre garantier for at det nå blir slutt på kraftutbygging i kommunen og 
at kommunen virkelig får noe igjen for utbygginga.


Spørsmålet om vern av vassdragene i Signaldalen og Kitdalen ble understreket av Idar Mikkelsen.


Disse er livsviktige for jordbruket i kommunen og må for enhver pris ikke røres. — Vi ser at 
vassdrag som bare for noen få år siden var ulønnsomme å bygge ut med et kan lønne seg, sa 
Mikkelsen.


Storfjord formannskap har nyforhandlinger med TK om hvilke kompensasjoner kommunen kan 
vente seg. Ordfører Rasmus Engstad gjorde rede for disse og sa at TK blant annet avviste tanken 
om billige veglysanlegg i kommunen. TKs syn var videre at det ikke var vanlig å opprette 
næringsfond ved slike små utbygginger. Antallet på faste arbeidsplasser vil etter utbyggingen 
totalt ligge på om lag 10 og kommunen vil få omlag 2,7 millioner i skatteinntekter av 
kraftutbygginga, da er Lavkajåkka medregnet.


